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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen üzleti, orvosi okok indokolták az államosított 
meddőségi klinikák beolvasztását a Dunamenti REK Reprodukciós Központba? Tervez-e 
változtatni a kormány a meddőségi központokra vonatkozó szabályokon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
2023. április 06-án a K/3539. És K/3540. Iromány szám alatt feltett kérdéseimre Rétvári Bence,
Belügyminisztérium államtitkára K/3539/1. Iromány szám alatt küldte meg válaszait 2023. április
25-én. Mint ismert tavaly június 30-tól már csak állami intézményben végeznek petesejt-beültetést
Magyarországon.  Egyértelmű  adatok  bizonyítják,  hogy  amióta  az  állam  átvette  a  meddőségi
klinikákat,  romlott  a  lombikkezelések  hatékonysága.  2021-ben  10-ből  kevesebb  mint  2  nő  járt
sikerrel, a kezelések 16 százaléka volt csak sikeres. Takács Péter egészségügyi államtitkár azonban
az endometriózisra próbálta meg kenni a szomorú számokat.
A lombikkezelések  hatékonyságának romlását  Államtitkár  úr  is  elismerte,  amelyet  itt  szeretnék
megköszönni.   Az Államtitkár úr válaszában található táblázat alapján a sikeres kezelések aránya
2021. évben 16,6 % volt (2020. évben még 17,96%, ez 162 meg nem született gyermeket jelent
2021. évben).
Államtitkár  úr  a  kérdések  megválaszolása  helyett  a  2010.  előtti  kormányt  kritizálja  és  vele
párhuzamban  dicséri  az  Orbán-kormány  által  a  családok  védelme  érdekében  meghozott
intézkedéseket.
A DK szerint a kormány megnehezíti a meddőséggel küzdő párok helyzetét, mert a magánklinikák
bezárásával  túl  sok  a  páciens,  így  több  teher  hárul  az  állami  intézetekre,  ahol  emiatt  nőnek a
várólisták. Vérlázító, hogy még akkor sem állnak le a hazudozással és másra mutogatással, amikor
nők és gyermekeik életéről van szó. Orbán Viktor 12 éve vezeti az országot, azt hangoztatva, hogy a
család az első, ez idő alatt mégsem tett semmit a meddő nőkért, sőt, még rontott is a helyzetükön.
 
A fentiek alapján ismételten kérdezem miniszter urat:



1. Milyen üzleti, orvosi okok indokolták az államosított meddőségi klinikák beolvasztását a 
Dunamenti REK Reprodukciós Központba?

2. Mi indokolja, hogy míg a beolvasztott öt társaság teljes egészében a Magyar Állam 
tulajdona, addig a Dunamenti REK Reprodukciós Központ Kft.-ben 1 % nem állami 
tulajdon maradt?

3. Az államosítást követően mennyi szakember hagyta el az átvett intézményeket?
4. Az államosítást követően jelenleg hány nap az átlagos várakozási idő a lombikkezelésnél?
5. Az államosítást követően hogyan alakult a foglalkoztatott orvosok száma az átvett 

intézményeknél 2022. június 30-hoz képest? Államtitkár úr válasza szerint szinte teljes 
körű szakember állomány átvétel történt, jelentősebb mértékű fluktuációra nem került sor 
az IVF területen dolgozók körében. Kérem, hogy konkrét  adatokkal támassza alá válaszát.

6. Bő másfél évvel később mit gondolnak, mennyire működnek hatékonyan az állami kézben 
lévő meddőségi klinikák?

7. Tervez-e változtatni a kormány a meddőségi központokra vonatkozó szabályokon?
8.  Ön szerint az endometriózis csak azt követően kezdett el tömegesen terjedni a nők 

körében, hogy a kormány államosította a lombikszektort? Ezzel Ön szerint magyarázható a
szinte totális sikertelenség? Takács Péter államtitkár úr által említett új protokoll 
bevezetésétől milyen eredményeket vár a kormány?

9. Van arról adatuk, hogy a lombikkezelés előtt álló nők hány százalékát diagnosztizálták 
endometriózissal?

 
 
 
Tisztelettel:
Ráczné Földi Judit
DK

2 


